



TRAUTSON KÖNYVELŐIRODA

könyvelés - bérszámfejtés - adótanácsadás

MINIMÁLBÉR 2026

és járulékos következményei (átalányadózás, egyszerűsített foglalkoztatás)

Megszületett a megállapodás a kormányzat és az érdekvédelmi szervezetek között a 2026.évi kötelezően alkalmazandó legkisebb minimálberről és szakmai bérminimumról. (Az elfogadásra váró kormányrendelet szövege már megjelent a Magyar Közlöny oldalán)

A 2026.évre vonatkozó legkisebb munkabér mértékeket 2026.január 01-től kötelező alkalmazni:

Minimálbér

A munkáltató 2026.évben a teljes munkaidőben foglalkoztatott munkavállaló részére legalább az alábbi díjakat köteles kifizetni:

- havibér alkalmazása esetén **322.800,- Ft/hó** (Nettó: 214.662,- Ft, 11%-os emelkedés)
- napibér alkalmazása esetén 14.850,- Ft/nap
- órabér alkalmazása esetén 1.856,- Ft/óra

Garantált bérminimum

A legalább középfokú végzettséget, illetve szakképzettséget igénylő munkakörben foglalkoztatott részére kifizetendő munkabér:

- havibér alkalmazása esetén **373.200,- Ft/hó** (Nettó: 248.178,- Ft 7%-os emelkedés)
- napibér alkalmazása esetén 17.160,- Ft/nap
- órabér alkalmazása esetén 2.145,- Ft/óra

Részmunkaidő esetén a havi és napi bértételt arányosan kell figyelembe venni.

ÁTALÁNYADÓZÁS korlátjai 2026.évben

Egyéni vállalkozás

Átalányadózásra jogosító bevételi értékhatár: 38.736.000,- Ft (éves minimálbér 10-szerese)

Adómentes jövedelemrész: 1.936.800,- Ft (éves minimálbér fele)

Adómentes jövedelemrészhez tartozó bevétel	3.521.455,- Ft	- 45 % (új!) ktg.hányad esetén
	9.684.000,- Ft	- 80% ktg.hányad esetén

Mezőgazdasági őstermelés

Őstermelés esetén a 90%-os költséghányadra vonatkozó határok érvényesek (**38.736 e Ft bevételi korlát és 19.368 e Ft adómentes bevétel fejenként**)

Például egy négytagú ÖCSG bevételi értékhatára $4 \times 38.736 \text{ e Ft} = 154.944 \text{ e Ft}$, melyből adómentes bevételrész $4 \times 19.368 \text{ e Ft} = 77.472 \text{ e Ft}$.

Az éves minimálbér felét el nem érő bevételt (1.936.800,- Ft) be sem kell vallani.

EGYSZERŰSÍTETT FOGLALKOZTATÁS

Az egyszerűsített foglalkoztatást terhelő közteher mértéke 2022.évtől a minimálbér függvénye lett, így ennek növekedése miatt a közteher mértéke is növekszik, ráadásul a szorzószám is nőtt 50%-kal, így jelentős drágulás következik be 2026.évtől :

Közteher mértéke (alkalmazandó 2026.január 01-től)

Alkalmi munkavégzés esetén:	4.800,- Ft/nap (minimálbér 1,5%-a)
Mezőgazdasági vagy turisztikai idénymunka:	2.400,- Ft/nap (min.bér 0,75%-a)
a 120 napon felüli további 90 napra:	3.600,- Ft/nap (min.bér 1,125%-a)

Alkalmi foglalkoztatás munkabérének adómentes határa (2026.január 01-től)

A munkavállaló részéről adómentes a napi minimálbér vagy garantált bérminimum napibéreként meghatározott összegének 130%-a (a foglalkoztatás napjainak szorzatával):

Végzettséghez nem kötött munkavégzés esetén adómentes:	19.300,- Ft
Végzettséghez kötött munkavégzés esetén adómentes:	22.310,- Ft

A mentesített összeg feletti részt a munkavállalónak az éves SZJA bevallásában be kell vallania adóköteles jövedelemként, mely után 15% személyi jövedelemadót köteles fizetni.

Kifizetői korlát: a minimálbér napi összegének kétszeresét (29.700,- Ft) meghaladó összeg nem elismert vállalkozói célú ráfordítás, mellyel az adóalapot meg kell növelni (társasági adó, kisvállalati adó).

Minimálisan kötelezően kifizetendő a munkavállaló részére:

Szakképzetlen munkakör végzése esetén a minimálbér 85%-a, **12.620,- Ft** kötelezően adandó 8 órás munkavégzés esetén a munkavállalónak!

Szakképzett munkakör végzése esetén legalább a garantált bérminimum 87%-át, **14.930,- Ft-ot** kötelező egy napra fizetni a munkavállaló részére.

Bejelentés szabályai:

Az egyszerűsített foglalkoztatás bejelentésének módosítására, visszavonására, ha az meghiúsul, a bejelentést követő 2 órán belül, vagy az adott napra vonatkozóan reggel 9 óráig van lehetőség! Ezt követően a közterhet meg kell fizetni a foglalkoztatás meghiúsulása esetén is!

Sárospatak, 2025.december 18.

Rák Tamás
ügyvezető